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روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

۱شنبه

ی
شـ

ورز

باشگاه سالزبورگ با پیروزی مقتدرانه بر حریفش در فینال موفق شد فاتح 
جام حذفی اتریش شود. این اولین جام قهرمانی است که بعد از کرونا 
توسط یک تیم فوتبال فتح می شود. مراسم اهدای مدال و بالای سر بردن 
جام هم با رعایت فاصله اجتماعی برگزار شد که در نوع خود جالب بود.

عکس خبری

۰۹

روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

ی
شـ

ورز
۱شنبه

۱۱ خــرداد ۱۳۹۹
۰۸ شــوال ۱۴۴۱ 
شـــــماره ۳۱۱۷

فن خال: 

باشگاه ثروتمندی 
بودیم، اما 
نمی توانستیم 
بازیکنان موردنیاز 
خود را بخریم!

لوئیس فن خال، سرمربی سابق منچستریونایتد، 
زمینه  در  تیم  این  مدیران  از  انتقاد  به 
که  است  معتقد  و  پرداخته  نقل وانتقالاتی 
ی  خریدار او  هشتم  و  هفتم  اولویت های 
می شدند. به گزارش استاندارد، لوئیس فن خال 
فاش کرده است که در منچستریونایتد، بازیکنان 
مدنظر او خریداری نشدند و همین عامل سبب 
نتایج ضعیف این سرمربی هلندی بوده است. 
فن خال در سال۲۰۱۶ از منچستریونایتد اخراج 
شد. این مربی هلندی که بعد از حضور دوساله 
روی نیمکت لاله های نارنج پای به تئاتر رؤیاها 
گذاشته و هدایت تیم افسانه ای سرالکس 

فرگوسن را برعهده گرفته بود، درباره مشکلات 
منچستریونایتد  گفت:  منچستر  آن روزهای 
از کیفیت کافی برای قهرمانی برخوردار نبود 
و ترکیبی پیر با ۱۰ بازیکن بالای ۳۰ سال و ۵ 
بازیکن بالای ۳۵ سال داشت. بنابراین من به 
ی  مسئولان این تیم گفتم که قصد جوان ساز
ترکیب را دارم و به آن ها گفتم که چه بازیکنانی 
باید بیایند؛ حتی یکی از آن بازیکنان هم برای 
من گرفته نشد. با چنین شرایطی، اوضاع طور 
دیگری رقم خورد و به عنوان یک مربی و باوجود 
محدودیت ها، شما باید کار متفاوتی را انجام 
دهید. شما چنین شرایطی را از ثروتمند ترین 

مالی  گردش  ندارید.  انتظار  جهان  باشگاه 
باشگاه ۶۰۰میلیون پوند بود، اما نمی توانستیم 
بازیکنان موردنیاز خود را بخریم. چنین باشگاهی 
باید اولویت شماره یک شما را خریداری کند، 
۷ شما را! مطمئنا باشگاه  نه اولویت شماره
گر شما  فروشنده هم این طور فکر می کند «ا
باشگاه خیلی ثروتمندی هستید، پس باید 
بالاترین مبلغ قابل تصور را هم برای بازیکن 
مدنظر خود بپردازید»، این همان اتفاقی بود 
که در نقل وانتقالات باشگاه رخ می داد. بنابراین 
در چنین شرایطی شما باید به دنبال اولویت 
شماره ۷ یا ۸ خواسته های خود می رفتید و باید 

برای خریدشان مبلغ بیش از اندازه ای را پرداخت 
می کردید و پس از آن مربی قضاوت و محکوم 
می شود. باوجوداین، فن خال همچنان حضور 
در منچستریونایتد و قهرمانی با این تیم در جام 
حذفی را بزرگ ترین دستاورد دوران کاری خود 
می داند. او دراین رابطه می گوید: باوجود تمامی 
این ناامیدی ها، منچستریونایتد موفق به کسب 
قهرمانی در جام حذفی شد. درواقع حضور در 
منچستریونایتد بزرگ ترین دستاورد دوران کاری 
من بوده است. این کاپ همچنین آخرین جامی 
است که این مربی هلندی بالای سر برده و بعد از 

آن هم اعلام بازنشستگی کرده است.

مثل احمق ها!
گزارش انتقادی «اکیپ» از تعطیلی لوشامپیونه 

لیگ های بزرگ دنیای فوتبال یکی یکی 
شروع می شوند و به نظر می رسد تا چندوقت 
دیگر دوباره شاهد هیجان در مستطیل سبز 
خواهیم بود. دراین میان، بودند کشورهایی 
که تصمیم گرفتند لیگ های خود را تعطیل 
فرانسه  آن ها  مهم ترینِ  شاید  که  کنند 
اعلام کردن  قهرمان  با  لوشامپیونه  بود. 
پاری سن ژرمن، تصمیم گرفت ادامه رقابت های 
امسال را لغو کند؛ تصمیمی که از همان ابتدا مخالفانی 
داشت، اما حالا و با جان گرفتن دوباره فوتبل در اروپا، 
این انتقادها به اوج رسیده است. نشریه فرانسوی 
اکیپ صفحه اول روز گذشته خود را به شروع مجدد 
لیگ های بزرگ اروپایی و تعطیلی لیگ یک فرانسه 

اختصاص داده است و می گوید فرانسوی ها حالا مثل 
احمق ها به نظر می رسند.

درحالی که ۴ لیگ بزرگ اروپایی، بوندس لیگا، لالیگا، 
لیگ برتر و سری آ از تاریخ قطعی شروع دوباره خود 
مطلع شده اند و دیگر تردیدی باقی نمانده که فوتبال 
در این ۴ کشور اروپایی ادامه پیدا خواهد کرد، 
فرانسوی ها که چندی قبل در روزهای اوج اپیدمی 
کرونا لیگشان رسما تعطیل شد، بیش ازپیش با 
حیرت شاهد شروع مجدد فوتبال و بی فوتبال ماندن 

کشورشان هستند.
نشریه فرانسوی اکیپ در صفحه اول دیروز خود به این 
موضوع پرداخته و از تیتر «مثل احمق ها» استفاده 
کرده است. سرمقاله نویس اکیپ می گوید اگر این 

ویروس عوضی در فصل تابستان از میان برود، همه چیز 
به حالت عادی برخواهد گشت؛ ولی ما فرانسوی ها 
نمی توانیم تا پاییز شاهد هیچ مسابقه فوتبالی باشیم. 
ما تنهاکشور صاحب فوتبال اروپایی هستیم که خیلی 
زود تصمیم گرفتیم و تصمیممان را به آگاهی از 

شرایط آینده اپیدمی و قرنطینه موکول نکردیم. 
 !تصمیم به شدت غیرشفاف و سیاسی

اکیپ از تصمیم دولت و فدراسیون فوتبال این کشور 
برای تعطیلی لیگ به عنوان تصمیمی «به شدت 
غیرشفاف و سیاسی» یاد می کند. این نشریه می گوید 
دولت فرانسه در مقابل انتقادها پشت لیگ و فدراسیون 
فوتبال پنهان شده و آن ها را مقصر جلوه می دهد و 
سازمان لیگ یک و فدراسیون هم وقتی با سؤال مواجه 
می شوند، همه تقصیرها را به گردن دولت می اندازند.

اکیپ می گوید این نشان می دهد که ورزش در 
فرانسه به عنوان یک فرهنگ شناخته نمی شود و 
سیاست مداران از این قدرت برخوردارند که هر طور 
به سود منافع خودشان باشد، از آن سوءاستفاده کنند. 
دولت برای کاهش فشار افکار عمومی سعی کرد 

فوتبال را همچون نماد خطر به جامعه بفروشد و 
رؤسای باشگاه ها هم به جای اینکه به دنبال منافع 
عمومی باشند، تنها به حفاظت از منافع مالی خود 
فکر می کردند. اکیپ می گوید این درحالی است 
که در دیگرکشورهای صاحب فوتبال، این ورزش را 
به عنوان نماد زندگی، خوش بینی و بازگشت حیات 

به شرایط عادی می بینند. 
 هیچ کس از مصالح عمومی و ورزش دفاع نکرد

وقتی وزیر ورزش کشور به صراحت می گوید که 
فوتبال اولویت ما نیست، چه کس دیگری باید از 
فوتبال و از مصالح عمومی جامعه پاسداری کند؟ 
مسئله اینجاست که نیاز به برقراری تعادل بین 
خطر برگزاری فوتبال برای سلامت عمومی و نیاز 
به بازگشت ورزش به شرایط عادی به عنوان عاملی 
روحیه بخش، نیازی بود که هر ۵ کشور صاحب 
فوتبال اروپا با آن مواجه بوده اند و از میان همه این 
کشورها تنها فرانسه بوده که تصمیمی متفاوت 
اتخاذ کرده و حالا به دلیل این تصمیم خود منزوی 

شده است.

ژه
 وی

خبر

روزنامه های
جــــــهان

روزنامه آ اس
AS
در دستان بنزما

کریم بنزما مرد کلیدی 
رئال مادرید در ادامه فصل 
خواهد بود. هم می تواند 
بازگشت رئال مقابل سیتی را 
رقم بزند، هم در لالیگا در مسیر 
قهرمانی کمک بزرگی باشد.

روزنامه مارکا
MARCA
۱۱ ژوئن، ۱۲ سپتامبر

تاریخ های جدید برای لالیگا 
تعیین شدند. ۱۱ژوئن برای 
ازسر گیری فصل ۲۰۲۰-۲۰۱۹ و 
۱۲ سپتامبر برای شروع فصل 
 .۲۰۲۰-۲۰۲۱

روزنامه میرر
MIRROR
شوکِ کوید من

برندان راجرز بعد از مدتی فاش 
کرد او هم یکی از افراد درگیر 
ویروس کرونا بوده است. راجرز 
و همسرش به این ویروس 
مبتلا شده بودند. 

روزنامه سان
SUN
ما می خواهیم هرجایی آن 
را ببریم!

یورگن کلوپ می گوید اینکه در 
کدام زمین به قهرمانی لیگ برتر 
برسند، خیلی اهمیت ندارد. 
فعلا که آنفیلد خالی خواهد 
بود.

؟؟

 

کاستاکورتا:
یادم است 

برابر بارسا بازی 
داشتیم و مسی 

آن زمان فقط 
۱۶ سال داشت. 
ابتدا او را جدی 

نگرفتم و فکر 
می کردم یک 
بازیکن جوان 
است که نباید 

خیلی خطرناک 
باشد؛ ولی 

یک ربع بعد 
از آنچلوتی 
درخواست 

تعویض کردم.

نیازمند:
خوشبختانه 
من به کرونا 

مبتلا نشدم و 
اگر این اتفاق 
خدای ناکرده 

می افتاد، خودم 
آن را اعلام 

می کردم.
درخواست 

تعویض کردم.

 

ویدال
آرتورو ویدال این روزها در 
کانون شایعات قرار دارد. 
ستاره شیلیایی هنوز یک 
سال دیگر با بارسا قرارداد 
دارد، ولی صحبت از انتقال 
احتمالی او به اینتر است. 
دراین حال برخی منابع 
دیروز مدعی شدند این 
بازیکن فصل بعد در بوکا 
بازی خواهد کرد. 

ایکاردی
باشگاه های اینتر و 
پاری سن ژرمن بر سر 
انتقال ایکاردی با قراردادی 
پنجاه میلیون یورویی به 
توافق رسیدند. پیش تر 
باشگاه پاریسی برای این 
انتقال مبلغی در حدود 
۷۰میلیون یورو درنظر گرفته 
بود که به خاطر شرایط 
کرونایی آن را به ۵۰میلیون 
رساند. 

نادال
انتشار خبر اشتباه 
بازنشستگی نادال هواداران 
این تنیسور بزرگ را در شوک 
فرو برد. درواقع این خبر به 
پایان کار یک اسب مسابقه 
به نام «نادال» اشاره داشت 
که جزو مدعیان اصلی کسب 
مقام قهرمانی در مسابقات 
دربی کنتاکی بود. 

تیاگو آلکانترا
هافبک باتجربه بایرن مونیخ 
ممکن است تحت تأثیر 
همسرش به فوتبال اسپانیا 
بازگردد. به گزارش روزنامه 
بیلد، تیاگو آلکانترا  از 
سال۲۰۱۳ که بارسلونا را ترک 
کرده، در ۱۴۹ بازی لباس 
باواریایی ها را پوشیده و ۱۷ 
گل هم برای بایرنی ها به ثمر 
رسانده است. 

عثمان دمبله
باشگاه لیورپول شرایط 
خرید عثمان دمبله را زیرنظر 
گرفته و به جذب او علاقه مند 
شده است. به نقل از موندو 
دپورتیوو، کلوپ همیشه 
از تحسین کنندگان ستاره 
فرانسوی بوده و اکنون که 
وی به درهای خروج بارسا 
نزدیک است، این موضوع 
حساس تر شده است. 

جووینکو
باشگاه الهلال با توصیه 
سرمربی خود به دنبال 
تمدید قرارداد هافبک 
ایتالیایی اش است. نشریه 
«الشرق الاوسط» عربستان 
خبر داد لوچسکو، سرمربی 
الهلال، از مدیران این تیم 
خواسته است تا باب مذاکره 
با سباستین جووینکو، ستاره 
ایتالیایی خود را برای تمدید 
قرارداد آغاز کنند. 

داوید لوئیز
داوید لوئیز تأکید کرد 
در پایان فصل لندن را 
ترک خواهد کرد. مدافع 
سی وسه ساله توپچی ها 
باتوجه به تعدیل حقوقش 
تصمیم گرفته است تا 
قراردادش را فسخ کند و 
شنیده می شود به احتمال 
زیاد راهی بنفیکا (اولین 
باشگاه اروپایی اش) خواهد 
شد. 

کی روش استنلی
  کی روش استنلی، مهاجم 
برزیلی تیم فوتبال سپاهان 
اصفهان، که پس از تعطیلی 
مسابقات، ایران را به مقصد 
کشورش ترک کرده، قرار است 
در هفته جاری وارد کشور 
شود و باتوجه به وضعیت 
کشور برزیل، احتمالا مستقیما 
به قرنطینه باشگاه سپاهان 
وارد خواهد شد.

تسویه حساب با پادوانی تا ۱۰ روز آینده 

باشگاه استقلال تا ١٠ روز آینده پول مدافع سابق خود را تسویه 
می کند. با پیگیری های باشگاه اســتقلال در هفته های اخیر، 
سرانجام فیفا موافقت نهایی خود را با پرداخت مطالبات پادوانی 
از محل درآمدهای باشگاه استقلال اعلام کرد و مبلغ مزبور برای 
این منظور از طریق فیفا تأمین شد. بدین ترتیب پادوانی که در 
اسفندماه سال۹۷ و در جریان دیدار مقابل فولاد در اهواز از ناحیه 
سر و گردن به شدت آسیب دید و  سلامتی خود را از دست داد، 
نهایتا طی ۱۰ روز آینده مبلغ مدنظر را دریافت خواهد کرد تا این 
بازیکن که از محبوبیت خاصی نزد هواداران استقلال برخوردار 

است، ماه ها پس از مصدومیت، مطالباتش را وصول کند.

پرسپولیس به دنبال مجوز بازی تدارکاتی

تیم فوتبال پرسپولیس از معدودتیم هایی است که بازیکنانش 
در تعطیلات از تمرینات اختصاصی غافل نبودند و در شرایط 
فعلی از آمادگی نســبی خوبی برخوردارند. با توجه به همین 
مســئله کادر فنی این تیم به دنبال آن اســت که با تمرینات 
تاکتیکی به همراه بازی های درون تیمی و دوستانه بازیکنان را 
در شرایط مسابقه قرار دهد. پرسپولیسی ها قصد داشتند روز 
پنجشنبه هفته گذشته به مصاف نیروی زمینی تهران بروند که 
این بازی به علت آماده نبودن جواب تست کرونای تیم حریف لغو 
شد. ازاین رو قرار شد سرخ پوشان در این هفته به میدان بروند. 
این درحالی است که ستاد مبارزه با ویروس کرونا اجازه هیچ 
بازی تدارکاتی را به تیم ها نداده است. ازاین رو پرسپولیسی ها 
به دنبال گرفتن مجوز برای بازی دوستانه طبق برنامه های خود 
هستند، چراکه انجام بازی تدارکاتی برای یحیی گل محمدی و 

دستیارانش از اهمیت بالایی برخوردار است. 

موافقت فدراسیون والیبال با انصراف کاله

مســئولان باشــگاه کاله پس از برگزاری جلســه ای تصمیم 
گرفتند در فصل آینــده لیگ برتر والیبال تیــم داری نکنند. 
دیروز فدراسیون والیبال با درخواست این باشگاه موافقت کرد 
و به این ترتیب در فصل آینده شــاهد حضور کاله در لیگ برتر 
نخواهیم بود. از طرفی مسئولان شرکت لبنیاتی هراز تصمیم 
گرفتند تا ســهمیه آمل در لیگ برتر والیبــال را حفظ کنند. 
فدراسیون نشین ها با درخواست مسئولان هراز موافقت کردند 

تا این مجموعه فصل آینده در لیگ برتر تیم درای کند.

ثبت اولین مورد مرگ یک فوتبالیست
 بر اثر کرونا

ویروس کرونا سرانجام روی بی رحم خود را به فوتبالیست های 
حرفه ای هم نشــان داد و جان یکی از آن ها را گرفت. دیبرت 
فرانس رومن گوسمان، فوتبالیست بیست وپنج ساله بولیویایی، 
بر اثر ابتلا به ویروس کرونا درگذشت. او اولین بازیکنی است که 
به دلیل ابتلا به این ویروس، جان خود را از دست می دهد. رومن 
گوسمان عضو باشگاه دانشگاه شهر «بنی» در لیگ دسته دوم 
فوتبال بولیوی بود که طبق اعلام منابع خبری محلی به صورت 
حرفه ای فوتبال بازی می کرد؛ اما تراژدی مرگ این فوتبالیست، 
اندوه خانواده او را چندین برابر کــرد، چراکه پیش از این پدر و 
عمویش هم که با او زندگی می کردند، بر اثر ابتلا به ویروس کرونا 
جان سپرده بودند. رومن گوسمان عضو تیم نوجوانان و جوانان 
بولیوی هم بود و گفته می شــد که در آستانه پیوستن به تیم 

ناسیونال پوتوسی قرار دارد که البته این خبر رد شد.

احتمال تعویق تنیس آزاد فرانسه

زمان مسابقات تنیس آزاد فرانســه تغییر کند. با توجه به اعلام 
رئیس فدراسیون تنیس ایتالیا مبنی بر برگزاری مسابقات آزاد 
رم در ماه سپتامبر، به نظر می رسد مسابقات آزاد فرانسه دوباره 
برنامه ریزی شود. تورنمنت تنیس رولان گاروس قرار بود روزهای 
۴ تا ۱۸ خرداد برگزار شــود، اما به دلیل شیوع ویروس کرونا به 
تعویق افتاد. این یکی از نخستین  رویدادهای تنیس بود که دوباره 
برنامه ریزی شد. تاریخ جدید ۳۰شهریور تا ۱۳مهر اعلام شد، اما 
این تاریخ اعتراض تعداد زیادی از تنیسورها را به دنبال داشت. 
این تاریخ پیشنهادشــده تنها یک هفته فرصت می داد تا بعد از 
مسابقات آزاد آمریکا برای رقابت های تنیس فرانسه آماده شوند. 
بعد از آنکه رئیس فدراسیون تنیس ایتالیا اعلام کرد مسابقات 
آزاد رم شهریور برگزار می شود، گزارشات حاکی از این است که 

مسابقات آزاد فرانسه یک هفته بیشتر با تأخیر پیگیری شود. 

هفته ای ۳مرتبه تست کرونا برای جی لیگ

بازیکنان شاغل در لیگ حرفه ای ژاپن هفته ای ۳ بار تست کرونا 
می دهند. سازمان لیگ حرفه ای ژاپن اعلام کرد مسابقات لیگ 
فوتبال این کشور آسیایی بعد از ۴ماه وقفه کرونایی، از ۱۴تیر 
از سرگرفته خواهند شــد. طبق اعلام این ارگان، برای هر تیم 
باشگاهی، پروتکل های بهداشتی کاملی در نظرگرفته شده است 

که همه موظف به انجام و اجرای آن هستند.
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چلسی
شیرهای استمفورد

تولدت مبارک آقای مربی

باشگاه لندنی تولد 
پنجاه سالگی سرمربی 
سابقش را تبریک گفت. 
چلسی با دی متئو، لیگ 
قهرمانان را فتح کرده بود.

نیمار
ستاره برزیلی

باید به سختی کار کرد

شماره ۱۰ تکنیکی 
پاری سن ژرمن درحالی که 
لیگ فرانسه تعطیل است، 
تمرینات آماده سازی اش 
را به صورت شخصی دنبال 
می کند. 

میلان
روسونری

کجا می رویم کاپیتان؟

یک عکس نوستالژی 
از مارکو فان باستن 
در روزهایی که این 
هلندی برای میلانی ها 
افتخارآفرینی می کرد. 

دنی آلوز
دفاع برزیلی

دوستت دارم برادر پائولو 
دیبالا

مدافع سابق یوونتوس به 
یاد روزهایی که پیراهن 
این تیم را برتن می کرد، این 
عکس را منتشر کرده است. 

لوييس گارسیا
بازیکن سابق لیورپول

یاد جان باختگان خیسل را 
گرامی می داریم

پیش از آغاز فینال جام 
باشگاه های اروپا ۱۹۸۵ که 
میان تیم های یوونتوس 
و لیورپول در ورزشگاه 
هیسلبروکسل برگزار  شد، در 
اثر ریزش دیوار ۳۹هوادار 
یوونتوس کشته شدند.

غلامرضا بهروان در گفت وگو با شهرآرا

بايد قهرمان و 3 تيم ديگر را به AFC معرفى كنيم

علی بنی شیخ الاسلامی

درحالی که ستاد ملی مبارزه با 
کرونا به تیم های لیگ برتری 
اجازه داده است که تمرینات 
خود را آغاز کنند، برخی تیم ها 
به دنبال تعطیلی بازی های 
لیگ برتر هستند. این کشمکش ها 
فضای فوتبال را ملتهب کرده و موجب 
شده است تا برگزاری ادامه لیگ در 
هاله ای از ابهام باشد. به همین بهانه 
دقایقی با غلامرضا بهروان، مشاور 
سازمان لیگ، صحبت کردیم که این 

گفت وگو را می خوانید:
بالاخره لیگ برگزار خواهد شد یا نه؟

فیفا به کشورها توصیه کرده که لیگ را 
با کمک دولت برگزار کنند و فدراسیون 
فوتبال ایران و سازمان لیگ هم به دنبال 
این هستند که با رعایت پروتکل های 
بهداشتی، زمینه برگزاری ادامه لیگ 
را مهیا کنند. شخصا بر این عقیده ام 
که بازی های لیگ برتر باید برگزار 
شود؛ همچنین لیگ های پایین تر. از 
همه مهم تر ستاد ملی مبارزه با کرونا 
نباید درباره فوتبال تصمیم بگیرد و 
تصمیم گیرنده دراین زمینه فدراسیون 

فوتبال و سازمان لیگ هستند.
برخی تیم ها مخالف برگزاری ادامه 
لیگ هستند. به هر بهانه ای لیگ 
برتر تعطیل شود، چه اتفاقی رخ 

خواهد داد؟
واقعیت این است که قانون دراین باره 
پیش بینی نداشته است. به واقع در 
قانون چیزی نیامده که اگر لیگ برتر به 
بهانه کرونا تعطیل شود، چه اتفاقی رخ 
خواهد داد. اگر لیگ برتر به هر بهانه ای 
تعطیل شود، باید تکلیف تیم قهرمان 
سقوط کننده  تیم های  همچنین  و 

مشخص شود.
نمی شود نتایج بازی ها را پاک کرد؟

قانونی  نظر  از  اتفاقی  چنین  نه، 
امکان پذیر نیست. برخی کشورها لیگ 
خود را تعطیل کرده اند، اما چهره تیم 
قهرمان را مشخص کرده اند. اما ضرورت 
تعیین چهره تیم قهرمان چیست؟ 
ما باید ۴ نماینده به کنفدراسیون 
فوتبال آسیا معرفی کنیم. این طور 
نیست که کنفدراسیون فوتبال آسیا 

یک فصل صبر کند که ما ۴ نماینده 
خود را به آن ها معرفی کنیم. در صورت 
تعطیلی بازی های لیگ برتر، اعضای 
هیئت رئیسه درمورد تعیین چهره تیم 
قهرمان و ۳ تیم دیگر برای معرفی به 
کنفدراسیون فوتبال آسیا تصمیم گیری 
خواهند کرد و برای رسیدن به این مهم 
می توانند مدیران عامل باشگاه ها را هم به 
شور دعوت کنند. دیدید که در اسکاتلند 
فدراسیون فوتبال با نظرخواهی از تیم ها 
چهره تیم قهرمان را مشخص کرد. 
هرچند به سود فوتبال است که بازی ها 
ادامه پیدا کند؛ به ویژه که سرنوشت 
تیم ها در لیگ های پایین تر هم مهم 
است. ما باید ۴ تیم را برای حضور در 
لیگ قهرمانان آسیا به کنفدراسیون 
فوتبال آسیا معرفی کنیم و ازسویی ۲ 
تیم هم باید به دسته پایین تر سقوط 

کنند.
در این باره می گویند بهتر است 
هیچ تیمی سقوط نکند و بازی های 
لیگ برتر با حضور ۱۸ تیم برگزار 

شود!
شانزده تیمی که هم اکنون در لیگ برتر 
حضور دارند، بهتر از ما می دانند که لیگ 
برتر ظرفیت برگزاری بازی ها با حضور 
۱۶ تیم را هم ندارد؛ چه برسد به ۱۸تیم! 
لیگ برتر در بهترین شرایط و با توجه به 
امکانات موجود باید با حضور ۱۲ یا ۱۴ 
تیم برگزار شود. اگر بخواهیم بازی های 
لیگ برتر را فصل آینده با حضور ۱۸ تیم 
برگزار کنیم، دوباره چند سال به عقب 
برخواهیم گشت و همه تلاش ها برای 
شانزده تیمی شدن بازی های لیگ برتر 

از دست می رود.
ظاهرا تراکتور هم تصمیم گرفته 
است در بازی ها شرکت نکند. اگر 
بازی ها آغاز شود و تراکتور تصمیم 
بگیرد تهدید خود را عملی کند، چه 

اتفاقی رخ خواهد داد؟
بعید می دانم تراکتور بخواهد دربرابر 
کند؛  ایستادگی  لیگ  سازمان 
به این خاطر که تراکتور بخشی از سازمان 
لیگ است و سازمان لیگ هم برای همه 
باشگاه هاست. به هر صورت و براساس 
قانون اگر تراکتور در ۲ بازی متوالی 
بدون بهانه ای قانع کننده  حضور نداشته 
باشد، از جدول بازی ها کنار گذاشته 

می شود و کمیته انضباطی دراین باره 
تصمیم گیری خواهد کرد.

تیم هایی  بودیم  شاهد  پیش تر 
که به این بهانه از جدول بازی ها 
کنار گذاشته می شدند، به ۲ رده 
پایین تر سقوط می کردند! آیا این 

قانون هنوز هم وجود دارد؟
بله، اما تصمیم نهایی با کمیته انضباطی 
است. هرچند بر این عقیده ام که تراکتور 

چنین تصمیمی را نخواهد گرفت.
چه توصیه ای به تیم های معترض 

دارید؟
من در صف حمایت از باشگاه ها هستم. 
با توجه به برداشت از صندوق ذخیره 
ارزی برای جبران مضرات ناشی از کرونا، 
باید باشگاه ها هم ازسوی دولت حمایت 
شوند و ضرروزیان آن ها حتی اگر کم، 
باید جبران شود. تیم ها باید حق پخش 
بگیرند و از تبلیغات محیطی بهره ببرند؛ 
اما تعطیلی فوتبال بدترین تصمیم 
ممکن برای فوتبال است. همه فعالیت ها 
در کشور از سر گرفته شده است. همه 
جاهایی که تعطیل بوده اند، باز شده اند 
و آن وقت فوتبال الان می خواهد تعطیل 
شود. چه کسی می تواند تضمین کند در 
بیرون از فوتبال، فوتبالی ها دچار کرونا 
نشوند؟ اگر تست مثبت فوتبالیست ها 
واقعیت داشته باشد، آیا آن ها در فضای 
فوتبال مرتکب این ویروس شده اند؟ 
بازی ها که تعطیل است. اگر بازی های 
این فصل را تعطیل کنیم، از کجا 
می توانیم اطمینان خاطر دهیم که 
بازی های فصل آینده را برگزار کنیم؟ 
کرونا در ماه های آینده هم وجود خواهد 
داشت. بهترین تصمیم، بازگشت به 
زندگی و رعایت پروتکل های بهداشتی 
است. من خودم در خانواده ام شاهد 
مبارزه با کرونا بودم و می دانم چه اندازه 
سلامتی اهمیت دارد؛ اما دلایلی که برای 
تعطیلی فوتبال مطرح می شود، منطقی 
نیست و درنهایت ضربه اش به فوتبال 
خواهد خورد. خانواده فوتبال نباید نوک 
بینی را نگاه کنند و بر اساس منفعت 
به سمت  بزنند. دنیا  شخصی حرف 
ازسر گیری بازی ها رفت و فیفا هم همین 
نظر را دارد، اما ما دوست داریم درجهت 
مخالف حرکت کنیم؛ چون برگزاری 

بازی ها به سود ما نیست.
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آپشن هاى 20ميلياردى در مسير قهرمانى پرسپوليس
سرخ ها در صورت پوکر قهرمانی، باید هزینه سنگینی بابت پاداش بازیکنان بدهند

فوتبال ایران ۱۹ســال بعد از اینکه 
پسوند حرفه ای روی خود گذاشته 
اســت، هنوز هــم زیانــده و بدون 
درآمدزایی محســوب می شود. به 
گزارش ورزش۳، در گیرودار شروع 
دوباره لیــگ برتر بعــد از تعطیلی 
نزدیک بــه هفتاد وانــدی روز و درحالی که 
خیلی از تیم ها با بیانیه نویسی و اعتراضات 
خود به دنبال تعطیلی مســابقات این فصل 
هستند، پرســپولیس و یحیی گل محمدی 
مصمم تر از گذشــته تمرینات خود را دنبال 
می کنند تا به پوکر قهرمانی دســت یابند؛ 
قهرمانی  زیانده برای مدیران این باشــگاه! 
فاصلــه ده امتیازی آن هــا در صدر جدول، 
بزرگ ترین امیدواری را برای هوادارانشــان 
شکل داده است تا سرخ ها برای چهارمین بار 
پیاپی بتوانند سکوی قهرمانی را به قرق خود 
دربیاورند و سرود قهرمانی ســر دهند. اما 
جالب اســت بدانید در روزهایی که مدیران 
تیم بیشترین تمرکز خود را در کنار دعواها 
و کنایه های درون باشگاهی به تأمین منابع 
مالی و پرداخــت مطالبــات و بدهی های 
خارجی قرار داده انــد، این قهرمانی آن ها را 
زیر دین حدود بیست میلیاردی خواهد برد.

 مسئله آپشن ها، ابتکار گرشاسبی
«آپشن»؛ این کلمه برای بازیکنان و مربیان 
در فوتبال ایران، شــیرینی وصف ناپذیری 
دارد، به طوری که اگر با آن ها بالاترین سقف 
قرارداد بسته شــود، اما حرفی از آپشن به 
میان نیاید، انگار توهین بزرگی صورت گرفته 
است! آپشن ها در پرسپولیس اما طی سالیان 
اخیر شــرایط عجیبی به خــود گرفته اند؛ 
درســت از زمان محرومیت نقل وانتقالاتی 
ســرخ ها، حمیدرضا گرشاســبی دست به 
اقدامــی زد کــه در آن مقطــع نزدیکانش 

از ایــن موضــوع بــه خودکشــی توصیف 
می کردند. گرشاســبی اما خوش شانس بود 
که صعود به فینال آســیا یــک منبع مالی 
مناســب در اختیار آن ها قرار داد تا بتوانند 
بخش اعظمی از تعهدشــان را به سرانجام 
برســانند. مدیرعامل اسبق ســرخ ها برای 
اینکــه در روزهای محرومیــت بتواند کادر 
فنی و به ویژه بازیکنان تیمش را حفظ کند، 
برای آن ها آپشــن ها و بندهــای قراردادی 
منحصربه فردی در نظر گرفــت که اکنون 
نیز تداوم یافته است و درصورتی که در این 
فصل منتهی به قهرمانی شــان شود، هزینه 

حدود بیســت میلیاردی روی دوش باشگاه 
خواهد گذاشت.

 ۱۵درصد افزایش پرداختی برای قهرمانی
مهم ترین آپشــن قراردادی برای بازیکنان 
۱۵درصد پرداختی اضافه در صورت قهرمانی 
است. این آپشن درباره صعود از آسیا و جام 
حذفی هم البته وجود دارد که خوشبختانه 
این بازی ها در شرایط فعلی به تعویق افتاده 
اســت تا نگرانی مالی دیگری برای سرخ ها 
ازاین جهت به وجود نیاید. اکنون به طور کلی 
اگر باشگاه پرســپولیس با بودجه قراردادی 
هشــتاد میلیاردی با بازیکنان مواجه باشد، 

افزایش ۱۵درصدی آن باعث خواهد شد تا 
آن ها مجبور به تأمین ۱۲میلیارد دیگر برای 

پرداختی آپشن ها نیز باشند.
 آپشن های فردی

بخش بعدی آپشن های فردی برای بازیکنان 
است. آپشــن ها و متمم قراردادهایی که از 
دســتیابی به آقای گلی تا تعــداد پاس گل 
و کلین شــیت و درنهایــت بنــد مربوط به 

«رضایت سرمربی» خواهد بود.
بازیکنان معمولا به بند رضایت مربی کاملا 
امیدوار هستند و آن را دست به نقد می دانند 
تا همیشــه در متمم قراردادشــان به آن ها 

چشــمک بزند، چراکه کمتر پیش می آید 
سرمربی از شــاگردش ابراز نارضایتی کند 
و او را از ایــن بنــد محروم ســازد. این بند 
به طورحداقلی بیــن ۷۰ تــا ۱۵۰میلیون 
برای بازیکنــان در نظر گرفته می شــود تا 
به صورت میانگین یک و نیم میلیارد دیگر روی 

دست باشگاه بگذارد.
 بندهای دیگر در صورت پایان فصل

همان طــور که گفته شــد، ایــن بندهای 
درخورتوجه در قرارداد محســوب می شود 
که نه در پرســپولیس، قطعا در بسیاری از 
تیم ها وجود دارد؛ اما اکنون در جمع سرخ ها 
با توجه بــه اختلاف امتیاز و شــانس بالای 
آن ها برای قهرمانی در شــرایط نقد شــدن 
قرار دارد تا بار مالــی بزرگ تری روی دوش 
مدیران تیم قــرار دهد. البتــه همان طور 
که گفته شــد، بندهای دیگــری به صورت 
متمم و آپشــن در قرارداد وجود دارد که با 
پایان فصل آزاد خواهد شــد که ازجمله آن 
علاوه بر موارد اشاره شده، می توان به تعداد 
بازی های فصل و حداقل ۷۰درصد حضور در 
بازی ها، ملی پوش شدن و... نیز برای دریافتی 
چنددرصدی بیشتر اشاره کرد. با تمام این 
اوصاف اکنون باشگاه پرسپولیس که مدعی 
اصلی ادامه لیگ برتر محســوب می شــود، 
شاید تنها به یک قهرمانی بدون درآمدزایی 
مناسب دیگر دســت یابد و ازسوی دیگر با 
دیون پرداختی بیست میلیاردی نیز مواجه 
خواهد شد. ازســوی دیگر برخلاف گذشته، 
این روزها دســتیابی به جــام حداقل برای 
مدیران به منزله محکم شــدن جایگاهشان 
نیست و در طول ۴ سال اخیر هم طاهری و 
گرشاسبی و حتی عرب نیز بعد از رسیدن به 
قهرمانی ها از سمت خود کنار رفتند یا کنار 

گذاشته شدند.

ليگ برگزار نشود
باشگاه ها پول نمى دهند

خلیل زاده: بیشتر حرف هایی که درباره کرونا زده می شود، بهانه است
شجاع خلیل زاده، مدافع سرخ پوشان، که در ۲ فصل 
اخیر یکی از مهره های کلیدی این تیم بوده است، 
روز گذشته درباره شرایط تمرینی و میزان آمادگی 
بازیکنان پرسپولیس گفت: فکر می کنم حدود 
۸۰درصد آماده هستیم. بازیکنان پرسپولیس همگی 
بازیکنان حرفه ای هستند و در این مدت تمرینات 
خود را انجام دادند. این طور نبود که بازیکنان در این 
تعطیلات بخوروبخواب داشته باشند. فکر می کنم 
تا اولین بازی مقابل پیکان بتوانیم به ۱۰۰درصد 
آمادگی برسیم، هرچند بازی بسیار سختی خواهد 

بود. قطعا تیم پیکان هم با همه توان به مصاف ما 
خواهد آمد، اما ما تا آن مسابقه به آمادگی 
مشکل  بدون  و  رسید  خواهیم  کامل 
مقابل آن ها بازی خواهیم کرد. مدافع 
تیم پرسپولیس درباره فشارهایی که 
برخی باشگاه ها برای تعطیلی لیگ برتر 

وارد می آورند، تصریح کرد: متأسفانه 
برخی ها مصاحبه می کنند و 

می گویند که اگر ما کرونا 
بگیریم، فوتبالمان تمام 

می شود! یا می گویند 
ما زن وبچه داریم 

آن ها  نگران  و 
سؤال  هستیم. 
من از این افراد 
که  است  این 

مگر ما خانواده نداریم؟ همه 
ما خانواده داریم و زندگی ما 

از راه فوتبال می گذرد. این 
بازیکنانی که این صحبت ها 
را مطرح می کنند و در فضای 

مجازی آن را پخش می کنند، 
مرتب با دوستانشان تمرین 
می کنند یا در بغل هم عکس 
یادگاری می گیرند! به نظر من 
آن ها نباید ادا دربیاورند. این 

حرف ها فقط بهانه است. باید هرچه زودتر لیگ 
آغاز شود، چراکه ما فوتبالیست ها به جز فوتبال 
درآمد دیگری نداریم. اگر باشگاهی دنبال تعطیلی 
لیگ است، به این خاطر است که پول بازیکنانش را 
ندهد. آن ها از خدایشان است تا لیگ تعطیل شود. 
امیدوارم بازیکنان گول این افراد را نخورند و بدانند 
که اگر لیگ تعطیل شود، پول آن ها را نمی دهند. 
خلیل زاده در ادامه یادآور شد: متأسفانه برخی فقط 
به دنبال بهانه گیری هستند. شاید من هم روزی 
کرونا بگیرم، اما آیا درآمدی به جز فوتبال دارم؟ 
نمی خواهم حرفم را احساسی کنم، اما خیلی از 
کارگران، دست فروش ها، رانندگان، کارگران 
شهرداری، مغازه دارها، کارمندان بانک و... 
مشغول به کار هستند و ما هم مثل آن ها 
باید کار کنیم. همین حرف ها باعث می شود 
که مردم، فوتبالیست ها را از خودشان ندانند. 
بارها پیام های مردم را در فضای مجازی دیدم 
که نوشته بودند چرا فوتبالیست ها 
باید پول زیاد بگیرند؟! سؤال 
من از کسانی که این حرف ها 
که  است  این  می زنند،  را 
مهندسان  و  پزشکان  آیا 
درآمدشان از ما کمتر است؟ 
چرا فوتبالیست ها را به چشم 
دیگری می بینند؟ به خدا ما هم 
از بچگی سختی کشیدیم و از 
همه خوشی های زندگی زدیم تا 
بتوانیم فوتبالیست شویم. یک نفر هم 
از خوشی های زندگی اش زد تا پزشک 
شود. هر کسی هم منبع درآمدی دارد، 
اما این را در نظر بگیرید که عمر ورزشی 
فوتبالیست ها کوتاه است و تضمینی 
برخی ها  نیست.  آن ها  آینده  برای 
می گویند چرا یک فوتبالیست باید سالی 
یک میلیارد بگیرد، اما برخی از مشاغل 

ماهی چندمیلیارد تومان درآمد دارند.
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که نوشته بودند چرا فوتبالیست ها 
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درآمدشان از ما کمتر است؟ 
چرا فوتبالیست ها را به چشم 
دیگری می بینند؟ به خدا ما هم 
از بچگی سختی کشیدیم و از 
همه خوشی های زندگی زدیم تا 
بتوانیم فوتبالیست شویم. یک نفر هم 
از خوشی های زندگی اش زد تا پزشک 
شود. هر کسی هم منبع درآمدی دارد، 
اما این را در نظر بگیرید که عمر ورزشی 
فوتبالیست ها کوتاه است و تضمینی 
برخی ها  نیست.  آن ها  آینده  برای 
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ماهی چندمیلیارد تومان درآمد دارند.


